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Sag nr.  98   Orientering om likviditet 2010 
 
Journal nr.:  000321-2010 
 
Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse § 46, stk. 2. 

 

Sagsfremstilling: Økonomi- og Udviklingsafdelingen fremsender oversigt over likvidi-
tet til og med maj måned 2010. 
  
Opgørelsen indeholder dels den løbende likviditet fra 2008 og frem, 
dels udviklingen i den gennemsnitlige likviditet, opgjort efter kassekre-
ditreglen, i 2010. 
  
Opgørelsen af den løbende likviditet udviser for maj måned en be-
holdning på 134,0 mio. kr., mens gennemsnittet efter kassekreditreg-
len (dvs. fra juni måned 2009 til og med maj måned 2010) var 167,2 
mio. kr.  
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Økonomi- og Udviklingsafdelingen har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Økonomi- og Udviklingschefen indstiller til Økonomiudvalget, at: 

1. opgørelsen tages til efterretning. 

 

Beslutninger: Taget til efterretning.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  

Bilag: Likviditetskurve til og med maj 2010 
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Sag nr.  99   Udarbejdelse af bidrag til budget 2011-2014 
 
Journal nr.:  029018-2009 
 
Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse kap. V  

 

Sagsfremstilling: På baggrund af tidsplanen for budgetlægningen skal fagudvalgene 
behandle forslag til driftsbudget, herunder eventuelle omprioriteringer 
inden for budgetrammerne i udvalgenes juni møder. 
 
Budgetlægningen for 2011-2014 blev startet ved et seminar for Byrå-
det den 19. maj 2010, hvor administrationen bl.a. redegjorde for det 
foreløbige regnskab for 2009 og de aktuelle forventninger til budget-
grundlaget for 2011. 
 
Udvalget skal behandle budgetforslaget og vurdere eventuelle omprio-
riteringer og omplaceringer inden for udvalgets budgetramme. Endvi-
dere skal udvalget drøfte forslag til nødvendige anlægsinvesteringer. 
 
Forslag til servicetilpasninger forelægges på budgetseminaret for By-
rådet 26.-27. august. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Sagen danner grundlag for det videre arbejde med budget 2011-2014 
 

Indstilling: Budgetchefen indstiller til Økonomiudvalget, at 

1. udvalget drøfter administrativt forslag til budgetinitiativer, her-
under eventuelle omprioriteringer inden for udvalgets budget-
ramme 

2. udvalget drøfter nødvendige anlægsinvesteringer inden for ud-
valgets ramme 

 

Tidligere beslut-
ninger: 

 

Beslutninger: Forslagene drøftet.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  
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Sag nr.  100   Lundevej 11B 
 
Journal nr.:  018877-2010 
 
Lovgrundlag: Lokalplan nr. 30 

 

Sagsfremstilling: Lejemålet Lundevej 11B - Pejsecenteret er opsagt med virkning fra 
30. april 2010 og afleveringsforretning er foregået pr. 3. maj 2010 med 
tilstedeværelse af kommunens rådgiver. 
 
Der er ikke forsøgt genudlejning af butikken, da lejemålet sø-
ges inddraget til kommunale funktioner. 
 
Overetagen på Lundevej 11B anvendes til administrative formål og det 
er administrationens vurdering at også stueetagen med fordel kan 
anvendes hertil. En inddragelse af lejemålet til kommunale funktioner 
vil bidrage til den igangværende proces omkring tilpasning og ændring 
af de allerede tilkøbte bygninger omkring Torvet, og nogle deraf føl-
gende ændringer i de eksisterende rådhusbygninger.  
 
Det vurderes endvidere at lokalets karakter og placering samt den 
generelle udlejningssituation i Frederikssund gør det vanskeligt at ud-
leje med rimelig provenu. 
 
Derfor foreslås at lejemålet overgår til rådhusfunktionen. 
 
Inddragelse i rådhusfunktionen skal ske i relation til bestemmelserne i 
Lokalplan nr.30 delområde 2.1, der dækker området og udlægger det 
til centerformål. "Stueetagen langs strøggaderne skal primært anven-
des til publikumsorienteret handel og service. De øvrige etager kan 
anvendes til kontorer, liberale erhverv og boliger". De i kommunenpla-
nen gældende bestemmelser for rammeområdet C 1.2 Bymidten, 
specificerer i øvrigt: "Stueetagerne langs strøggaderne Havnegade, 
Østergade, Jernbanegade, Nygade, Bruhnsvej og A. C. Hansens Vej 
skal anvendes til publikumsorienteret handel og service." 
 
Ved ønske om ændret anvendelse af ejendommen skal der søges 
byggetilladelse hos Frederikssund Kommune. 
 

Bevilling:  
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Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Ved anvendelse af ejendommen til eget formål bortfalder potentiel 
huslejeindtægt på ca. 100.000 kr. om året (beløbet svarer 
til huslejeindtægt fra Pejsecentret i 2009).  
 
Konsekvensen af bortfaldet af huslejeindtægter fra ejendommen vil 
indgå i en gennemgang af driftsbudgettet for kommunens udlejnings-
ejendomme ved den førstkommende budgetopfølgning.  
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller overfor 
økonomiudvalget, at lejemålet overgår til rådhusfunktionen / admini-
strative formål. 
 

Tidligere beslut-
ninger: 

 

Beslutninger: Godkendt at lejemålet kan anvendes til andre kommunale formål.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  
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Sag nr.  101   Støttepulje til initiativer i landsbyer og lokalområder - Friluftsfor-

eningen Hammergården 
 
Journal nr.:  018209-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Friluftsforeningen Hammergården fremsender ansøgning om tilskud til 
etablering af bade- og toiletfaciliteter. Der er i dag et udendørs tøm-
ningstoilet og adgang til koldt vand fra en udendørs taphane.  
  
Foreningen ønsker at opsætte en bade- og toiletvogn med to tilhøren-
de toiletter og to bad, samt faciliteter til omklædning. Der planlægges 
en adgangsrampe i træ, som vil gøre det muligt for handicappede at 
anvende faciliteterne.  
  
Stedet bruges både til dagsbesøg af skoler, institutioner og borgere, 
men også af overnattende spejdergrupper, skoler m.m. Til stedet er 
der knyttet en række laug og foreninger. 
  
Der søges et tilskud på 50.000 kr. 
  
Den samlede etableringsudgift er beregnet til 118.000 kr. Friluftsfor-
eningen finansierer selv 38.000 kr. og Friluftsrådet ansøges om 
30.000 kr. 
  
Indstillingsgruppen bemærker at Hammergården ligger i fredet områ-
de i strandbeskyttelsesområde og er omfattet af lokalplan nr. 62.  
  
Opsætning af bade- og toiletvogn kræver derfor tilladelse fra Fred-
ningsnævnet, Roskilde Miljøcenter samt Frederikssund Kommune.  
  
 

Bevilling: Der er i 2010 afsat 500.000 kr. til Støttepuljen. 
Der er p.t. forbrugt 132.531 kr. Rest til fordeling 367.469 kr.  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Indstillingsgruppen forelægger ansøgningen til Økonomiudvalgets 
drøftelse og stillingtagen.  
 

Tidligere beslut-
ninger: 

 

Beslutninger: Ansøgning om støtte sat til afstemning: 
 
Imod stemte 5: 
Ole Find Jensen (A), Tina Tving Stauning (A), John Schmidt Andersen 
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(V), Poul Henrik Hedeboe (F) og Morten Skovgaard (C).  
 
For stemte 1: 
Kim Rockhill (A).  
 
Der meddeles afslag på ansøgningen, idet den falder udenfor puljens 
formål.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  

Bilag: Ansøgning om tilskud til bade- og toiletfaciliteter 
Indkomne ansøgninger i 2010 - ajour juni 
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Sag nr.  102   Støttepulje til initiativer i landsbyer og lokalområder - Støtteforenin-

gen Team Marbæk 
 
Journal nr.:  018201-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Støtteforeningen Team Marbæk fremsender ansøgning om tilskud til 
etablering af en idrætslegeplads for at give børn, unge og voksne i 
Skibby og omegn mulighed for udendørs fysiske udfordringer, legemu-
ligheder og i det hele taget et sted at knytte sociale relationer udenfor 
skole-/arbejdstid. 
 
Foreningen drives af frivillige og ulønnede forældre og borgere i Skib-
by. 
 
Legepladsen vil endvidere gavne Marbækskolens 510 børn, SFO'ens 
børn fritidsklubbens Klub 200's børn, da idrætslegepladsen vil blive 
placeret centralt i byen ved skolen, hvor børn, unge, voksne og ældre 
færdes dagligt. 
 
Idrætslegepladsen indeholder følgende 5 delområder: 

1. Tarzanbane  
2. Multibane  
3. Bålsted / grillsted  
4. Petanquebaner  
5. Legeredskaber m.m. til indskolingen og mellemtrinnet der giver 

børnene mulighed for sanse-motorisk og fysisk udvikling. 

Foreningen har i alt indsamlet ca. 200.000 kr. Herudover er der spon-
soreret et udendørs bordtennisbord, samt midler fra lokale erhvervs-
drivende til etablering af et gyngestativ på skolens område. 
 
Der søges om et tilskud på 200.000 kr., men foreningen er modtagelig 
for ethvert tilskud. 
 
Foreningen henviser i øvrigt til kommunens sundhedspolitik, hvor ind-
satsområderne for Børn og Unge er, "at etablere idrætslegepladser, 
skateboard- og skøjtebaner. Fremme at alle børn og unge er fysisk 
aktive hver dag gerne i frisk luft. Motionstilbud til svært overvægtige 
børn og unge".  
  
 

Bevilling: Der er i 2010 afsat 500.000 kr. til Støttepuljen. 
Der er p.t. forbrugt 132.531 kr. Rest til fordeling 367.469 kr.  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Indstillingsgruppen forelægger ansøgningen til Økonomiudvalgets 
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drøftelse og stillingtagen.  
 

Tidligere beslut-
ninger: 

 

Beslutninger: Der bevilges 75.000 kr. til formålet.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  

Bilag: Ansøgning fra Støtteforeningen Team Marbæk 
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Sag nr.  103   Støttepulje til initiativer i landsbyer og lokalområder - Sønderby By-

laug 
 
Journal nr.:  018620-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Sønderby Bylaug  fremsender ansøgning om tilskud til indkøb af 40 
stk. sangbøger til brug ved bylaugets forskellige arrangementer. 
 
Der søges om et tilskud på 4.800 kr.  
 

Bevilling: Der er i 2010 afsat 500.000 kr. til Støttepuljen. 
Der er p.t. forbrugt 132.531 kr. Rest til fordeling 367.469 kr.  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Indstillingsgruppen anbefaler Økonomiudvalget, at: 

1. imødekomme ansøgningen. 

 

Tidligere beslut-
ninger: 

 

Beslutninger: Godkendt.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  
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Sag nr.  104   Støttepulje til initiativer i landsbyer og lokalområder - Kyndby By-

laug 
 
Journal nr.:  018192-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Kyndby Bylaug fremsender ansøgning om tilskud til inskription på sten 
ved gadekæret, 2 stk. borde og bænke til legepladsen samt en skral-
despand. 
 
Der søges om tilskud på 18.000 kr. 
 

Bevilling: Der er i 2010 afsat 500.000 kr. til Støttepuljen. 
Der er p.t. forbrugt 132.531 kr. Rest til fordeling 367.469 kr.  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Indstillingsgruppen anbefaler Økonomiudvalget, at: 

1. imødekomme ansøgningen. 

 

Tidligere beslut-
ninger: 

 

Beslutninger: Godkendt.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  
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Sag nr.  105   Støttepulje til initiativer i landsbyer og lokalområder - Vejleby Bylaug 

møde- og opholdsplads m.m. 
 
Journal nr.:  015077-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Vejleby Bylaug fik på Økonomiudvalgets møde den 18. maj 2010 be-
vilget: 

1. tilskud på 46.500 kr. til etablering af møde- og opholdsplads 
med petanquebane, spil og arrangementer, samt  

2. tilskud på 3.800 kr. til indkøb af trailer til opbevaring og trans-
port af bylaugets telte. 

Der blev samtidig ansøgt om tilskud til indretning af et privatejet lokale 
til afholdelse af mødeaftener med film, oplæg, debat, cafemiljø og 
samvær i vinterhalvåret. Der blev søgt om tilskud på kr. 29.850,- kr., 
med en egenbetaling på 2.100,- kr. + årlig drift 11.965,- kr. Denne del 
af ansøgningen blev udsat til behandling i et kommende møde i Øko-
nomiudvalget.  
 
Det kan supplerende oplyses, at der vil kunne ydes tilskud fra puljen til 
bylaugets indkøb af videoprojektor, rullelærred, lydforstærker og fem-
kanals højttalersystem til brug for bylaugets afholdelse af mødeaftener 
under forudsætning af, at udstyret forbliver bylaugets ejendom, 
til bylaugets anvendelse, og ej installeres permanent i privatejet loka-
le. 
 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

 

Indstilling: Indstillingsgruppen forelægger ansøgningen til Økonomiudvalgets 
drøftelse og stillingtagen.  
 

Tidligere beslut-
ninger: 

 

Beslutninger: Der bevilges 10.000 kr. til køb af udstyr, der tilhører Bylauget.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  
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Sag nr.  106   Aftale om fortrinsret til husstande med 1 eller flere børn til udvalgte 

boliger. Frederikssund Andels Boligforening 
 
Journal nr.:  018037-2010 
 
Lovgrundlag: Bekendtgørelse om udlejning af almene boliger § 4 og § 40 

 

Sagsfremstilling: Pr. 1. januar 2010 er bekendtgørelse om udlejning af almene boliger 
ændret, og reglerne om fortrinsret til husstande med 1 eller flere børn 
til boliger med 3 eller flere beboelsesrum bortfalder pr. 1. juni 2010. 
 
Der er i udlejningsbekendtgørelsen imidlertid hjemlet mulighed for, at 
en boligorganisation og kommunen kan aftale, at husstande med 1 
eller flere børn har fortrinsret til boliger med 3 eller flere beboelsesrum. 
 
Frederikssund Kommune har den 21. maj 2010 modtaget en anmod-
ning fra Frederikssund Andels Boligforening (FAB) om indgåelse af en 
aftale, der giver fortrinsret til børnefamilier til visse udvalgte boliger. 
 
FAB har tilkendegivet, at der på trods af ændringen af bekendtgørel-
sen stadig er behov for at forbeholde visse gode, billige og velbelig-
gende familieboliger til familier med 1 eller flere børn.  
 
Aftalen ønskes at gælde for udvalgte boliger med henholdsvis 4 og 5 
beboelsesrum i følgende afdelinger: 
  

 
Afdeling Antal boliger Type 

Nørresvinget 10-16 28 4-rums
Falkenborgvej 8-26 59 4-rums
Kocksvej 15 10 4-rums
Lundeparken 10 4-rums
Maglehøjparken 6 5-rums
Heimdalsvej 11-49 20 5-rums
 I alt  

133 
 
FAB råder samlet over 963 boliger fordelt på 13 afdelinger. 
 
FAB har oplyst, at de udvalgte boliger er beliggende i afdelinger med 
store friarealer og gode legemuligheder. De udvalgte 5-rums boliger 
har alle have.  
 
Administrationen anbefaler, at der indgås aftale med FAB om fortrins-
ret til husstande med 1 eller flere børn til de udvalgte boliger. 
  
 
Det anbefales, at aftalen gælder i 4 år fra 1. juni 2010 og herefter ta-
ges op til revision. Er parterne enige om det, kan aftalen revideres 
inden udløbet af 4-årsperioden. Det anbefales desuden, at der stilles 
krav om, at FAB årligt indsender en rapportering over udlejningssitua-
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tionen til kommunen, samt at der mindst hver 4. år fremsendes en 
evaluering af ordningen.  
  
Sagen blev behandlet den 2. juni 2010 i Social-, Ældre- og Sundheds-
udvalget og den 3. juni 2010 i henholdsvis Opvækst- og Uddannel-
sesudvalget og Plan- og Udviklingsudvalget. 
 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Social-, Ældre- og Sundhedsud-
valget samt Plan- og Udviklingsudvalget indstiller til Økonomiudvalget 
at: 
 

1. administrationen bemyndiges til indenfor de i sagsfremstillin-
gen nævnte rammer at indgå aftale med Frederikssund Andels 
Boligforening, herunder foretage revision, justeringer samt 
eventuelle forlængelser af aftalen. 

  
Opvækst- og Uddannelsesudvalget bemærker, at kommunen foreslås 
at kontakte de øvrige boligselskaber med henblik på etablering af lig-
nende aftaler. 
  
Plan- og Udviklingsudvalget bemærker, at der gerne ses tilsvarende 
aftaler med andre boligselskaber  
 

Tidligere beslut-
ninger: 

 

Beslutninger: Godkendt.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  
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Sag nr.  107   Forslag til retningslinie for fastlæggelse af tid til konfirmationsforbe-

redelse på kommunens folkeskoler 
 
Journal nr.:  008495-2009 
 
Lovgrundlag: Lov om Folkeskolen § 53. 

Undervisningsministeriets vejledning nr. 7 af 11. januar 1990: Vejled-
ning om fastsættelse af tiden for konfirmationsforberedelse.   
Kirkeministeriets anordning nr. 279 af 09/07/1968 om konfirmation  
 

Sagsfremstilling: Opvækst- og Uddannelsesudvalget blev på udvalgets møde i august 
orienteret om et forløb om tilrettelæggelsen af konfirmationsforbere-
delse omkring Solbakkeskolen og Marbækskolen. 
  
Udvalget ønskede herefter, at der blev udarbejdet et forslag til en 
kommunal retningslinie for, hvordan tiden til konfirmationsforberedel-
se fastsættes på skolerne i Frederikssund Kommune.  
  
På udvalgets møde den 1. februar 2010 blev det besluttet at sende 
nedenstående forslag om fastlæggelse af tid til konfirmationsforber-
delse til høring i alle menighedsråd og skolebestyrelser henhørende 
Frederikssund Kommune: 

1. Tidspunkterne til konfirmationsforberedelse fastlægges som 
hovedregel i eftermiddagslektioner. Det vil sige, at undervis-
ningen lægges efter 5. lektion i 7. eller 8. klassernes ugeske-
ma i de skoleuger, hvor eleverne skal have mulighed for at gå 
til konfirmationsforberedelse. Ugedag og holdfordeling aftales 
mellem den enkelte skole og de berørte menighedsråd 

2. Såfremt der kan opnås enighed mellem skolebestyrelse og 
menighedsråd om at placere konfirmationsforberedelsen på 
et andet tidspunkt, kan skolen aftale dette 

3. En skole og et menighedsråd kan aftale at placere al tiden el-
ler dele af tiden til konfirmationsforberedelse udenfor den 
normale undervisningstid. 

4. Indgås en aftale efter pkt. 2 og pkt. 3 orienteres skoleafdelin-
gen herom 

5. Principperne træder i kraft efter Byrådets vedtagelse, med 
virkning hurtigst muligt dog senest fra skoleåret 2011/2012  

Forslaget blev sendt i høring, efterfulgt af en skriftlig forhandling i de 
berørte skolebestyrelser og menighedsråd. Høringsperioden lå 
fra den 1. marts 2010 til den 8. april 2010. Den skriftlige forhandling 
foregik fra den 6. maj 2010 til den 18. maj 2010, i forhandlingsperio-
den havde alle de berørte menighedsråd og skolebestyrelser de ind-
sendte høringssvar til rådighed. Ud fra dette samlede materiale var 
der yderligere mulighed for at bidrage med kommentarer til Opvækst 
og uddannelsesudvalgets forslag. Der indkom ingen yderligere bi-
drag fra parterne i forhandlingsperioden. 
  
De indsendte høringssvar er samlet i en hvidbog som er bilag 
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til sagen. Endvidere indgår den tidligere sagsfremstilling fra Op-
vækst- og uddannelsesudvalgets møde i februar i hvidbogen. 
  
Skoleafdelingen i Frederikssund Kommune har modtaget høringssvar 
fra følgende parter:  
  

• Slangerup Menighedsråd  
• Menighedsråd fra kirkerne i den tidligere Frederikssund Kom-

mune: Græse-Sigerslevvester Kirker, Islebjerg Kirke, Frede-
rikssund Kirke, Oppe Sundby Kirke, Snostrup Kirke  

• Ferslev – Vellerup Menighedsråd  
• Kyndby – Krogstrup Menighedsråd  
• Skuldelev – Selsø Pastorat  
• Kingoskolen  
• Falkenborgskolen  
• Marienlystskolen  
• Oppe Sundby Skole  
• Åbjergskolen  
• Jægerspris Skole  
• Ferslev Skole  
• Marbækskolen 

  
Sammenfatning af høringssvarene: 
  
Der er meget forskellige synspunkter repræsenteret i de indsendte 
høringssvar. Det er således ikke muligt at udarbejde en entydig kon-
klusion.  Sammenfatningen her nedenfor er karakteristiske uddrag af 
de synspunkter, der er repræsenteret i svarene. 
  
Slangerup menighedsråd kan med en tilføjelse om, at det er muligt at 
henlægge dele af konfirmationsundervisningen til hele dage, tilslutte 
sig forslaget. 
  
De fem menighedsråd tilknyttet kirkerne i den tidligere Frederikssund 
Kommune har fremsendt ét høringssvar. De beder om Byrådets for-
ståelse for, at kirkerne har sværere ved at effektuere den ændring 
forslaget lægger op til end skolerne har ved at afgive de få morgenti-
mer.  
 
De fremhæver, at kirkernes synspunkter bør høres, og lægger vægt 
på, at hvis konfirmationsforberedelsen lægges efter femte lektion, så 
vil det gribe afgørende ind i præsternes, de kirkeligt ansatte og kirke-
brugernes dag. Om eftermiddagen foregår, der nu blandt andet be-
gravelser og konfirmandforberedelsesundervisning af elever i 3. klas-
se, og kirkernes sognegårde bruges til forskellige aktiviteter. De frem-
hæver, at når det hidtil har kunnet lade sig gøre, at lægge undervis-
ningen om morgenen på mindst et hold pr. skole om morgenen, så må 
det også fremover kunne lade sig gøre, da der ikke er sket nogen æn-
dringer i timetallet for 7. klasse. I fald at forslaget bliver vedtaget, øn-
sker de, at det tidligst får virkning fra skoleåret 2011/12, da ændringen 
ellers vil få for store ændringer på planlægningen i kirkens øvrige virk-
somhed. Efter en eventuel vedtagelse ønsker kirkerne en forhandling 
med hver enkelt skole,  med henblik på at blive enige om at lægge en 
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del af undervisningen om morgenen, en mulighed som princip 2 i for-
slaget giver. Kirkerne udtrykker til sidst i høringssvaret, at de glæder 
sig over et godt samarbejde med skolerne, og at uanset udfaldet af 
denne sag, ønsker de, at det må fortsætte. 
 
Ferslev-Vellerups menighedsråd skriver, at de synes, at det er frustre-
rende, at kirkens synspunkter ikke er beskrevet i høringsoplægget. 
Deres synspunkter er meget samstemmende med kirkernes i Frede-
rikssund. De fremhæver, at præsternes arbejde bliver vanskeliggjort 
på tre områder: det pædagogiske – eleverne er mere friske og op-
mærksomme om morgenen, det planlægningsmæssige – efter femte 
lektion vil i dette område betyde, at eleverne først er til rådighed midt i 
sjette lektion på grund af transporten mellem skole og kirke, præster-
nes rådighed – begravelser, plejehjemgudstjenester og samtaler fore-
går nu netop mellem kl. 13.00 og 15.00.  
 
Kyndby- Krogstrup menighedsråd anerkender Byrådets ret til at tilret-
telægge også den del af undervisningen, der vedrører konfirmations-
forberedelsen. Menighedsrådet mener, at eftermiddagslektioner vil 
betyde, at begravelser ikke kan finde sted om eftermiddagen på den 
dag, hvor der er konfirmationsforberedelse. Præsten fremhæver at 
eleverne bedst kan sanse og lære i morgentimerne. Menighedsrådet 
ønsker at bibeholde undervisningen om morgenen, det er dog kun et 
skoleår i elevernes skoleforløb, men kirkernes eneste undervisning-
sår. Hvis forslaget bliver vedtaget ønsker de, at det tidligst bliver gæl-
dende fra skoleåret 2011-12. 
  
Skuldelev-Selsø menighedsråds synspunkter er meget lig Ferslev-
Vellerups høringssvar. De foreslår derfor forslaget ændret til, at første 
princip kommer til at hedde: Tidspunkterne til konfirmationsforberedel-
se fastlægges som hovedregel i morgenlektionerne. 
 
Kingoskolens skolebestyrelse finder forslaget dækkende for den un-
dervisning, der foregår i Slangerup på nuværende tidspunkt og har 
ikke yderligere kommentarer. 
 
Falkenborgskolens skolebestyrelse ser helst, at konfirmationsunder-
visningen ligger om eftermiddagen. Skolen fremhæver at skemalæg-
ning og holddeling bliver kompliceret af at konfirmationsforberedelsen 
ligger om morgenen. Eleverne er også mest friske om morgenen. 
 
Marienlystskolens skolebestyrelses synspunkter er næsten samstem-
mende med Falkenborgskolens synspunkter. Skolebestyrelsen anbe-
faler det stillede forslag. 
 
Oppe Sundby Skole skolebestyrelse mener, at tidspunktet til konfirma-
tionsforberedelse bør ligge udenfor skoletiden. Skolebestyrelsen er 
derfor tilfreds med at der laves nye principper og er tilfreds med det 
udsendte forslag. 
 
Åbjergskolens skolebestyrelse tilslutter sig det udsendte forslag. 
 
Jægerspris Skoles skolebestyrelse kan tilslutte sig til principperne i det 
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udsendte forslag. 
 
Ferslev Skole lægger vægt på at have et godt samarbejde med kirken, 
og hvis kirken ønsker morgentimer til konfirmationsforberedelse, så 
bør det kunne tilgodeses. 
 
Marbækskolens skolebestyrelse tilslutter sig de fem principper i for-
slaget, men ønsker ændringen gennemført straks – så den senest 
træder i kraft den 1. august 2010. De fremhæver, at undervisningen, 
der ligger om formiddagen i skolen, skal være undervisning for alle 
elever. Selvom mange elever i skolens distrikt bliver konfirmeret, så 
mener bestyrelsen, at konfirmationsforberedelse er et privat anliggen-
de, som alle elever ikke deltager i.   
 
Sammendrag af de indsendte høringssvar: 
Et menighedsråd kan tilslutte sig forslaget, fem menighedsråd har 
fremsendt ét høringssvar og er enige om ikke at tilslutte sig forslaget, 
tre andre menighedsråd har indsendt selvstændige høringssvar, med 
lidt forskellige argumenter er de dog enige i ikke at tilslutte sig forsla-
get. Fire menighedsråd har ikke indsendt høringssvar.  
En skolebestyrelse der ikke har undervisning i 7. eller 8. klasse øn-
sker, at præsternes primære ønsker skal tilgodeses. De øvrige syv 
skolebestyrelser, der har indsendt høringssvar, tilslutter sig forslaget. 
Fire skoler har ikke indsendt høringssvar, tre af dem har ik-
ke undervisning i 7. og 8. klasse. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger, da sagen ikke har øko-
nomiske konsekvenser. 
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Indstilling: Direktøren for Opvækst, Uddannelse og IKT indstiller, at Opvækst- 

og Uddannelsesudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd, 
at:   
  
Udvalget, under hensyntagen til de indkomne høringssvar, vedta-
ger de oprindeligt indstillede principper, dog med den ændring, at 
principperne først træder i kraft den 1. august 2011: 
  
Følgende principper skal følges ved tilrettelæggelse af tiden til kon-
firmationsforberedelse på kommunens folkeskoler: 

1. Tidspunkterne til konfirmationsforberedelse fastlægges som 
hovedregel i eftermiddagslektioner. Det vil sige, at undervis-
ningen lægges efter 5. lektion i 7. eller 8. klassernes ugeske-
ma i de skoleuger, hvor eleverne skal have mulighed for at gå 
til konfirmationsforberedelse. Ugedag og holdfordeling aftales 
mellem den enkelte skole og de berørte menighedsråd. 

2. Såfremt der kan opnås  enighed mellem skolebestyrelse og 
menighedsråd om at placere konfirmationsforberedelsen på 
et andet tidspunkt, kan skolen aftale dette.  

3. En skole og et menighedsråd kan aftale at placere al tiden el-
ler dele af tiden til konfirmationsforberedelse udenfor den 
normale undervisningstid. 

4. Indgås en aftale efter pkt. 2 og pkt. 3 orienteres skoleafdelin-
gen herom. 

5. Principperne træder i kraft efter byrådets vedtagelse, med 
virkning hurtigst muligt dog senest fra 1. august 2011 

  
 

Tidligere beslut-
ninger: 

Beslutning i Opvækst- og Uddannelsesudvalget, Mandag den 31. 
maj 2010 
Indstillingen tiltrådt. 
 
Guri Bjerregaard (A) var fraværende. 
 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  

Bilag: Hvidbog vedr tid til konfirmationsforberedelse 
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Sag nr.  108   Færdiggørelse af Fjordstien Skibby-Frederikssund 
 
Journal nr.:  013096-2008 
 
Lovgrundlag: Vejloven. 

 

Sagsfremstilling: Natur og Miljø arbejder på at færdiggøre Fjordstien på etapen fra 
Kong Frederiks d. IX Bro og til Skibby. Udvalget blev i april orienteret 
om projektets stade, hvilket omhandlede delstrækningen Færgegår-
den - Skuldelev. Forvaltningen har gennemført forhandlinger med en 
del af lodsejerne om placering af stien, samt afholdt lodsejerinformati-
onsmøde den 19. maj 2010.  
 
Formålet med Fjordstien er at: ”Sikre og øge adgangen til de oplevel-
sesrige landskaber og til de karakteristiske natur- og kulturmiljøer ved 
at etablere et sammenhængende naturstinet der forbinder naturområ-
der som skove, søer, vandløb, kysten m.m.”  
 
I stor udstrækning vil Fjordstien forløbe på allerede eksisterende 
markveje og private veje. For at binde de enkelte stykker sammen 
ønsker forvaltningen mulighed for at indgå frivillige aftaler med lods-
ejere om placering at Fjordstien på ekspropriationslignende vilkår ved 
nyanlæg. Forvaltningen ønsker ligeledes at kunne brug Vejlovens 
ekspropriationsbestemmelser i mindre omfang, hvor enighed om pla-
ceringen ikke kan opnås ved forhandling og ad frivillighedens vej.   
 
Økonomi 
Der er til projektet afsat rådighedsbeløb for 1.015.000 kr. i 2010, 
og 515.000 kr. i 2011 og 2012, samlet 2.045.000 
kr. Rådighedsbeløbet blev afsat i Budget 2009 som  500.000 kr. om 
året i 2009-prisniveau fra 2009-2012. I forbindelse med budgetopfølg-
ning i 2009 blev der omplaceret rådighedsbeløb for 500.000 kr. fra 
2009 til 2010.  

Historik 
Fjordstien har været vedtaget i Regionplanen for Frederiksborg Amt i 
2001 og 2005 og efter amternes nedlæggelse er Fjordstien overtaget 
af beliggenhedskommunerne. Frederikssund Kommune har indarbej-
det Fjordstien i Kommuneplanen 2009-2021. Den samlede længde af 
fjordstien rundt om Isefjord og Roskilde Fjord er 275 km, hvoraf de ca. 
200 km er etableret. Strækningen Kong Frederik den IX Bro og til 
Skibby er ca. 35 km.   

 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
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Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at Teknik-, 
Miljø- og Erhvervsudvalget anbefaler Økonomiudvalget og Byrådet at: 

1. ville erhverve ovennævnte ejendomme om nødvendig gennem 
ekspropriation, 

2. at borgmesteren bemyndiges til at forhandle køb eller om nød-
vendigt at iværksætte ekspropriationsforretning på ejendom-
mene med hjemmel i Vejloven.  

 

Tidligere beslut-
ninger: 

Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 31. 
maj 2010 
Anbefales. 
 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  
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Sag nr.  109   Vej og Trafik anlægsprojekter 2010 
 
Journal nr.:  002238-2010 
 
Lovgrundlag: LBK nr. 671 af 19/08/1999 om offentlige veje(§10).  

 

Sagsfremstilling: En gang årligt skal rådighedsbeløbet under Puljen til trafikinvesterin-
ger prioriteres, og der skal meddeles anlægsbevilling, for at de enkelte 
projekter kan igangsættes. Dagsorden om investeringer på vej- og 
trafikområdet har været forelagt Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget i 
marts, men blev i forbindelse med beslutning om midler til Kulhusstien 
tilbagesendt til revurdering.  
 
Vej, Trafik og Affald har gennemgået forslagsliste 2010 -2013 over 
anlægsprojekter på vej- og trafikområdet og fremlægger her-
med forslag til prioriteringen for 2010 til Teknik-, Miljø- og Erhvervsud-
valgets godkendelse. Nærværende oplæg er udarbejdet som alterna-
tivt forslag til prioritering for 2010, idet projekt C1, Cykelsti langs Kul-
husvej er erstattet af projekt V7, Trafiksanering af Roskildevej.  
 
Af rådighedsbeløbet på 3.236.580 kr. i 2010 foreslås der udmøntet 
samlet 3.200.000 kr. til anlægsprojekter i 2010. Det skal understreges, 
at der er tale om administrationens bedste bud/overslagspriser på de 
enkelte projekter. 
 
Der henvises til forslagslisten for det fulde overblik over hvilke projek-
ter der er prioriteret i henholdsvis 2010, 2011, 2012 og 2013, samt 
hvilke projekter der foreslås udskudt til efter 2013. Projekterne på li-
sten er delt op i temaerne: Gang- og Cykelstier-C, Veje-V, Parkerings-
pladser-V, Trafikfremkommelighed-F, Trafiksaneringer-T, Sikker sko-
levej-S og Vejbelysning-L.   
  
Ved prioriteringen er vægten lagt på projekternes relevans og økono-
mi i forhold til anlægsrammen.  
 
Projekt V7: Trafiksanering af Roskildevej, Frederikssund 2.4 mio. 
kr. i 2010 
Ifølge uheldsanalyser foretaget i 2002 og 2009 er Roskildevej kom-
munens mest uheldsbelastede strækning. Seneste uheldsanalyse 
viser, at der i perioden 2003 til 2007 har været 4 personskadeuheld pr. 
km pr. år. Problemet har været taget op ad flere omgange i forbindel-
se med Frederikssund Trafik- og Miljøhandlingsplan 2003, lokalplan 
83, kommunens drøftelser med politiet i henholdsvis 2008 og 2010 og 
senest i forbindelse med Trafiksikkerhedsplan 2010.  
  
 
 
Projekt V7, Trafiksanering af Roskildevej, har til formål at øge trafik-
sikkerheden og forbedre forholdene for cyklister og fodgængere ved 
hastighedsdæmpende foranstaltninger i form af indsnævring af vejba-
ne, samt ved etablering af cykelsti og fortov i begge vejsider. Trafiksa-
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neringen skal ifølge eksisterende lokalplan derudover tage hensyn til 
bussers fremkommelighed og parkeringsbehovet langs vejen. Trafik-
saneringen skal ligeledes tage højde for gaderummets visuelle miljø.  
  
Vej- og Trafikafdelingen har udarbejdet et projektforslag for sikring af 
de bløde trafikanter og skolevejen langs Roskildevej. Således vil pro-
jektet understøtte at der ved lukning af Oppe Sundby Skole sker en 
væsentlig forbedring af sikkerheden på den mest benyttede del af sko-
levejen til Åbjergskolen. Projektbeskrivelse, samt skitseprojekt, er ved-
lagt som bilag. Projektet anbefales, da det forventes at have en stor 
trafiksikkerhedsmæssig effekt samtidig med at projektet vil forbedre 
gaderummets visuelle miljø i overensstemmelse med lokalplan 83.  
  
Projektforslag: 
Projektet omhandler strækningen Roskildevej mellem Møllevej og Sta-
getornsvej, der måler 1300 m: 
  

• Fra Møllevej til Stagetornsvej etableres uafbrudt cykelsti i eget 
trace.  

• Der etableres midterheller med ca. 50 meters afstand  
• Overkørsler og indkørsler udformes så fortov og cykelstier fø-

res ubrudt igennem.  
• Eksisterende parkeringsbåse sløjfes og der kan evt. laves par-

keringsforbud hele vejen.  
• Sidevejene til Roskildevej ensrettes, hvor det er muligt, for at 

forhindre udkørsler. 
Midterhellerne vil, udover at reducere kørebanebredden, forbedre tra-
fiksikkerheden for krydsende fodgængere og cyklister. Mellem heller-
ne er der mulighed for at svinge til sidevejene. 
  
Overslag for gennemførelse af projektet udgør ca. 5.400.000 kr. Der 
foreslås afsat 2.400.000 kr. til projektet i 2010. De øvrige 3.000.000 kr. 
foreslås fordelt i perioden 2011-2012, således løber projektet over 3 år 
med etablering af cykelsti langs Roskildevej til udførelse det første år.  
  
Konsekvensen af en trafiksanering af Roskildevej må påregnes at 
blive en øget biltrafik ad Ågade og Strandvangen/Marbækvej/ AC 
Hansensvej. Disse veje forventes dog at kunne tåle en større belast-
ning, idet de ikke i større omfang har direkte indkørsler til boliger. Det 
er dog ligeledes i overensstemmelse med lokalplan 83 og Trafikpolitik 
for Frederikssund Bymidte at Roskildevej aflastes og omdannes til 
lokalvej og gennemgående trafik ledes ad trafikvejene Strandvangen/ 
Marbækvej/A.C Hansensvej eller ad Ågade.  
  
 
På længere sigt kan det overvejes at udvide trafiksaneringen til at om-
fatte den sydlige del af Roskildevej, strækningen mellem Stagetorns-
vej og Strandvangen. Denne strækning er udeladt i oplægget, da der 
allerede eksisterer cykelsti i eget trace. Desuden er det den nordlige 
del af Roskildevej, der er den mest uheldsbelastede strækning.    
  
Projekt V3: Etablering af vejafvanding på vandlidende veje. 0,2 
mio. kr. 
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De seneste somre har været præget af voldsomme regnskyl, hvilket 
har medført store skader på kommunens veje. Der er dermed opstået 
et behov for at forbedre afvandingskapaciten på kommunens vejnet. 
Vej, Trafik og Affald anbefaler, at der bliver afsat et fast beløb til etab-
lering af vejafvanding på vandlidende veje. Beløbet er sat til 200.000 
kr. Aktuelt kan nævnes afvanding af dele af Barakvejen som et af pro-
jekterne. 
  
Projekt T1-T3 og S1. 0,6 mio. kr. 
I løbet af 2010 vedtages en trafiksikkerhedsplan for Frederikssund 
Kommune, der bl.a. udmønter sig i en projektliste over fysiske tiltag. 
Projektforslagene løber samlet op i en anlægssum i størrelsesordenen 
28 mio. kr. Der er i planen foreslået en prioriteringsmodel baseret på 
projekternes effekt i forhold til hvor meget trafiksikkerhed, man får for 
hver krone. Prioriteringen af projekterne tager højde for projekternes 
effekt. Ved projekter der har behov for yderligere undersøgelser ud-
skydes udførelsen til senere. Planens tidshorisont er 2010-2014. Pro-
jekterne er skrevet ind i forslagslisten 2010-2013 over anlægsprojek-
ter på vej- og trafikområdet. I 2010 foreslås følgende projekter priorite-
ret til en samlet anlægssum af 600.000 kr. 
 
Projekt T1: Hævede flader på Kongensgade ved Jordhøjvej og 
Solhøjvej, Slangerup. 0,250 mio. kr. 
Uheldsbelastet strækning. Der etableres hævede flader ved Jordhøj-
vej og Solhøjvej. Overslagspris 250.000 kr. 
 
Projekt T2: Forhøjning af midterø i rundkørsel. Hovedga-
den/Møllevej, Jægerspris. 0,05 mio. kr. 
Uheldsbelastet kryds. Forhøjning af midterøen i rundkørslen. Pris-
overslag 50.000 kr. 
 
Projekt T3: Trafiksanering af Hovedgaden, Hanghøjvej/Bystrædet. 
Skibby. 0,2 mio. kr. 
Uheldsbelastet strækning. Bump og midterafmærkning på stræknin-
gen. Prisoverslag 200.000 kr. 
 
Projekt S1: Sikker Krydsning. Odinsvej/Thorsvej, Frederikssund. 
0,1 mio. kr. 
Sikker skolevej. Udvidelse af eksisterende midterhelle så der bliver 
ventemulighed samt tilretning af dobbeltrettet sti, så det nordgående 
spor starter ved hellen. Prisoverslag 100.000 kr. 

Bevilling: Der søges anlægsbevilling til: 
Projekt V7: Trafiksanering af Roskildevej til udførelse i årene 2010-
2012 for 5.400.000 kr. finansieret af rådighedsbeløb på anlægsprojekt 
nr. 211020 - Pulje til trafikinvesteringer fordelt med 2.400.000 kr. i 
2010, 2.000.000 kr. i 2011 og 1.000.000 kr. i 2012.     
 
Projekterne V3, T1, T2,T3 samt S1 til udførelse i 2010 for 800.000 kr. 
finansieret af rådighedsbeløb på anlægsprojekt nr. 211020 - Pulje til 
trafikinvesteringer i 2010. 
 
På anlægsprojekt nr. 211020 - Pulje til trafikinvesteringer er der afsat 
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3.236.580 kr. i 2010 og 3.236.930 kr. årligt i de efterfølgende år. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
  
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller, at Teknik-, 
Miljø- og Erhvervsudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd 
at: 

1. projekt V7 Trafiksanering af Roskildevej godkendes til udførel-
se i årene 2010-2012 efter planen i sagsfremstillingen og at 
der meddeles anlægsbevilling på 5.400.000 kr. til anlægspro-
jekt V7 i budget 2010, finansieret af rådighedsbeløb på an-
lægsprojekt nr. 211020 - Pulje til trafikinvesteringer fordelt med 
2.400.000 kr. i 2010, 2.000.000 kr. i 2011 og 1.000.000 kr. i 
2012   
   

2. der meddeles anlægsbevilling på 800.000 kr. til anlægsprojekt 
V3, T1, T2,T3 samt S1, finansieret af afsat rådighedsbeløb på 
anlægsprojekt nr. 211020 - Pulje til trafikinvesteringer på 
3.236.580 kr. i 2010.  

 

Tidligere beslut-
ninger: 

Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 31. 
maj 2010 
1. anbefales med følgende formulering. Projekt V7 Trafiksanering af 
Roskildevej godkendes til udførelse efter planen i sagsfremstillingen 
og at der meddeles anlægsbevilling på 2.400.000 kr. til anlægsprojekt 
V7 i budget 2010, finansieret af rådighedsbeløb på anlægsprojekt nr. 
211020 - Pulje til trafikinvesteringer fordelt med 2.400.000 kr. i 2010,  
 
2. anbefales, med rettelse af teksten fra T3 til T4. Trafiksanering af 
hovedgaden Hanghøjved / Bystrædet Skibby. 
 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  

Bilag: Roskildevej Projektbeskrivelse 
Forslagsliste 2010-2013-Oversigt TMEU 31.5.2010 
Forslagsliste  2010-2013 TMEU 31.5.2010 
Skitseprojekt Roskildevej 
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Sag nr.  110   Udvidelse af broanlæg til jollepladser i Stenværkshavnen 
 
Journal nr.:  016128-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Frederikssund Fritidsfiskerforening har 110 aktive medlemmer, som i 
dag råder over 27 bådpladser ved det eksisterende broanlæg i Sten-
værkshavnen. På grund af et ønske om flere bådpladser, anmoder 
foreningen derfor om tilladelse til at udvide broanlægget ved at etable-
re en træbro til 12 både mellem molehovedet i Stenværkshavnen og 
kanaludmundingen samt en mindre træbro til 2 både langs stenmolen 
ved ophalerrampen. Sidstnævnte 2 pladser på indersiden af molen 
anses for særligt egnet for de medlemmer, som er gangbesværede på 
grund af alderdom, sygdom eller andet handicap. Ansøgning samt 
relevante tegninger er vedlagt. 
 
Sagen kræver tilladelse fra andre myndigheder bl.a. 

• Kystdirektoratet. Administrationen har sendt anmodningen 
til Kystdirektoratet med henblik på at få tilladelse til udvi-
delsen og etablering af træbro til 12 bådepladser i 43 m 
længde og 1,5 m bredde, samt 2 pladser i 18 m længde og 
1,5-2,5 m bredde. Administrationen fik tilladelsen den 15. 
november 2009. Kopi af tilladelsen vedlagt. 

• Miljøcenter Roskilde har givet dispensation fra naturbeskyt-
telseslovens §15, den 4. november 2009. 

 
Finansiering og lejekontrakt 
Frederikssund Fritidsfiskerforening står for udførelse og finansiering af 
anlægsarbejdet med de 14 ekstra bådpladser. Foreningen står samti-
dig for drift og vedligeholdelse af de 14 nye bådpladser, som det er 
tilfældet med de eksisterende 27 bådpladser, også efter at de nye 
bådpladser er overdraget til kommunen om 5 år fra færdigmeldingsda-
toen. 
  
Foreningen betaler pt. arealpladsleje til kommunen, 18.590 kr. om 
året, og leje af areal til lystfiskeri, 9.720 kr. om året. Ved en udvidel-
se af arealet til lystfiskeri, som planlagt, vil lejen af areal til lystfiskeri 
skulle øges med 5.040 kr. om året i 2010-priser. Foreningen anmoder 
kommunen om at udskyde en forhøjelse af lejemålet i 5 år, som kom-
pensation for deres udgifter. Lejeforhøjelsen udskydes således til tids-
punktet hvor det nye anlæg overdrages til kommunen. Ved overtagel-
sen udarbejdes et tillæg til eksisterende lejekontrakt.  
 
 
 
 
Udførelse 
Udførelsen skal påbegyndes inden 5. november 2010, hvilket svarer til 
et år fra dato for tilladelsen fra Kystdirektoratet. Der planlægges udfø-
relse fra september 2010 til august 2011.  
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Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Idet anlæg og drift afholdes af Fritidsfiskerforeningen, også ef-
ter overdragelsen af anlægget til kommunen, medfører initiativet ik-
ke øgede udgifter for kommunen. En udskydelse af lejeforhøjelse 
medfører mistede indtægter for kommunen for samlet 25.200 kr. over 
de 5 år. Disse indtægter er dog ikke budgetlagt.  
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at Teknik-, 
Miljø- og Erhvervsudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalget og 
Byrådet, at: 

1. Stenværkshavnen udvides med 14 jollepladser. 
2. Frederikssund Kommune overtager anlægget om 5 år fra fær-

digmeldingsdato, ved overtagelsen udarbejdes et tillæg til ek-
sisterende lejekontrakt. 

3. Projektet sendes til nabohøring, og udvalget vil blive orienteret 
om resultat af nabohøringen. 

 

Tidligere beslut-
ninger: 

Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 31. 
maj 2010 
Anbefales. 
 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  

Bilag: Ansøgning fra Frederikssund Fritidsfiskerforening 
Tilladelse fra Kystdirektoratet 
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Sag nr.  111   Anlæg af Strandpark i Sydbyen i  Frederikssund 
 
Journal nr.:  005007-2009 
 
Lovgrundlag: Lokalplan nr. 21 for en Strandpark i Sydbyen, vedtaget af Frederiks-

sund Byråd den 25. februar 2009, samt lov om offentlige veje, be-
kendtgørelse nr. 671 af 19. august 1999.  
  
 

Sagsfremstilling: I 2005 vedtog Frederikssund Byråd en helheds- og landskabsplan for 
Strandparken og Sydbyen i Frederikssund. Sydbyen består af en ræk-
ke nye boligområder, etape 1, 2, 3 og 4. Etape 1 og 2 er byggemod-
nede og etape 3 er delvis byggemodnet. Udover boligområderne er 
der de store rekreative arealer - Ørnestensbjerget, der er anlagt, samt 
Strandparken, der er under anlæg. Strandparken omfatter følgende 4 
faser: 
 
Fase 1: Landskabsindretning - rydning af bevoksning, anlæg af grus-
stier og vendeplads, græssåning, opsætning af borde og bænke, mv. 
 
Fase 2: Renovering og indretning af husmandsstedet Østersvej 4 med 
toiletfaciliteter, foreningslokaler mv. 
 
Fase 3: Renovering af Østersvej, herunder plantning af allétræer samt 
udvidelse af parkeringspladsen. 
Fase 4: Anlæg af mole og anløbsbro for småbåde mv. herunder an-
læg af ophalerplads. 
 
På udvalgsmødet i Teknik- og Miljøudvalget den 5. maj 2009 blev 
forprojektet for anlæg af Strandparken godkendt.  
 
Der er udarbejdet følgende projekttegninger:  
 
L01 Oversigtsplan. L02 Situationsplan. L03 Rydningsplan. L04 Plan 
Østersvej øst. L05 Plan Østersvej vest og parkering. L10 Mole og an-
løbsbro, planer og snit. L11 Ophalerplads, planer og snit. L20 Tvær-
snitsprofiler, veje, stier og parkering.  
 
Tegningerne vil blive gennemgået på udvalgsmødet. 
 
Fase 3:  
Udvidelse af parkeringspladsen ved Østersvej samt renovering af 
Østersvej skal nu igangsættes. Endvidere skal det i 2009 påbegyndte 
anlægsarbejde, fase 1, omfattende landskabsindretning, færdiggøres. 
Anlægsarbejderne forventes udført over 2 år -  2010 og 2011. Projek-
teringen er igangsat og der forventes afholdt licitation den 11. august 
2010. Der indbydes 5 anlægsgartnerfirmaer/entreprenørfirmaer til at 
afgive tilbud. Anlægsarbejderne forventes udført i perioderne septem-
ber - november 2010 og april - maj 2011. Der søges nu anlægsbevil-
ling til udførelse af projektet der i hovedtræk omfatter følgende del-
elementer: 
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Renovering af Østersvej med 5 m asfaltvej, 2 m grussti samt 2 x 2,5 m 
muldrabatter med græs og egetræer. 
 
Ny vejbelysning. 
 
Nyt græsareal med 40 parkeringspladser til sommerparkering. 
 
Renovering af eksisterende grusparkeringsplads. 
 
Færdiggørelse af fase 1, landskabsindretning. 
 
Anlæg af Strandparken er etapedelt over 4 år. Ved gennemførelse af 
de enkelte etaper sikres det, at etaperne kan tages i brug enkeltvis. 
Ligeledes sikres det, at der er sammenhæng til de omkringliggende 
anlæg: Marbæk Strandpark, Ørnestensbjerget, Østersvej og de kom-
mende boligområder etape 3 og etape 4.  
 
Der er indarbejdet afledte driftsudgifter for de arealer, der er omfattet 
af nærværende projekt, men der kan ske en mindre justering af disse 
afledte driftsudgifter, når de nye anlæg er udført. 
 

Bevilling: Byrådet har på mødet den 25. marts 2009 meddelt anlægsbevilling 
på 250.000 kr. til udgifter til udarbejdelse af forprojekt for Strandpar-
ken, samt udarbejdelse af detailprojekt og udbud for delprojektet land-
skabsindretning. Endvidere har Byrådet den 24. juni 2009 meddelt en 
anlægsbevilling på 1.750.000 kr. til udførelse 
af landskabsindretningen.  
 
Der søges nu om en bevilling til omlægning og udvidelse af parke-
ringspladsen ved Østersvej samt renovering af Østersvej. Endvidere 
skal det i 2009 påbegyndte anlægsarbejde omfattende landskabsind-
retning færdiggøres. Der søges om en samlet bevilling på 3.300.000 
kr. finansieret af afsat rådighedsbeløb i 2010 på anlægsprojekt nr. 
002023 Byggemodning af Sydbyen. Rådighedsbeløbet på anlægspro-
jektet udgør 9.920.010 kr. i 2010. Yderligere er der søgt overført  
1.710.804 kr. fra 2009 i forbindelse med den samlede overførselssag 
på anlægsprojekter.   
 
Til renovering af husmandsstedet Østersvej 4 inkl. indretning af toilet 
for Strandparken er der i 2010 afsat 2.369.000 kr. Til anlæg af opha-
lerplads og anlægsmole er der i 2011 afsat 2.472.000 kr. og i 2012 
afsat 4.120.000 kr.  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller, at Teknik-, 
Miljø- og Erhvervsudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalget og 
Byrådet, at 
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1. der ydes en anlægsbevilling på 3.300.000 kr. til omlægning og 
udvidelse af parkeringspladsen ved Østersvej, renovering af 
Østersvej samt færdiggørelse af  landskabsindretningen, fi-
nansieret af rådighedsbeløb i 2010 på anlægsprojekt nr. 
002023 Byggemodning af Sydbyen. 

 

Tidligere beslut-
ninger: 

Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 31. 
maj 2010 
Anbefales. 
 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  

Bilag: Etapeplan 2010. 
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Sag nr.  112   Udskiftning af handicapfortov ved kulhuse strand 
 
Journal nr.:  016698-2010 
 
Lovgrundlag: Miljøministeriets bekendtgørelse nr. 1445 af 1. december 2007 om 

badevand og badeområder.  
 

Sagsfremstilling: På Frederikssund Kommunes investeringsoversigt er der under funk-
tion nr. 0.28.22 Skove og naturområder, for 2010 afsat et beløb 
på 164.480 kr. Dette beløb er planlagt brugt til nyanskaffelse af 
strandfortov til Kulhuse Strand til brug for handicappede. Det er en 
betingelse for Blåt Flag, at der er tilgængelighed til stranden for handi-
cappede. Det nuværende strandfortov er nedslidt og kan ikke repare-
res mere, hvorved anskaffelse af et nyt er nødvendigt, hvis kriterierne 
for Blåt Flag skal overholdes.   
 
Det nye fortov bliver 1.5 m bredt og udført i "planker" i genbrugs-
plast som har en skridsikker overflade og er mere vejrstabilt end det 
nuværende. Der er indhentet pris på et strandfortov i genbrugsplast. 
Den samlede pris for anskaffelse er ca. 70.000 kr., dertil kom-
mer 20.000 kr. til opsætning, gravning af rende, samling, samt ned-
tagning og bortskaffelse af det gamle fortov. Det resterende beløb 
foreslås brugt til reparation af brofæster og træværket på broen på 
Skuldelev Strand. Den årlige drift er inkluderet i Vej og Parks budget.  
  
 

Bevilling: Der søges om anlægsbevilling for 164.480 kr. til strandfortov m.m. til 
Kulhuse Strand samt reparation af træværk på broen ved Skuldelev 
Strand, finansieret af afsat rådighedsbeløb i 2010 på anlægsprojekt 
nr. 022004 Renovering af badebroer. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

På anlægsprojekt nr. 022004 Renovering af Badebroer er der yderli-
gere afsat rådighedsbeløb for 287.840 kr. i 2011 og 740.160 kr. i 
2012. 
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Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked Erhverv og Teknik indstiller, at Teknik-, 

Miljø- og Erhvervsudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalget og 
Byrådet at: 

1. der søges om anlægsbevilling for 164.480 kr. til strandfortov 
m.m. til Kulhuse Strand samt reparation af brofæster og træ-
værk på broen ved Skuldelev Strand, finansieret af afsat rådig-
hedsbeløb i 2010 på anlægsprojekt nr. 022004 Renovering af 
badebroer. 

 

Tidligere beslut-
ninger: 

Beslutning i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget, Mandag den 31. 
maj 2010 
Anbefales. 
 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  
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Sag nr.  113   VVM-undersøgelse, ny fjordforbindelse ved Frederikssund 
 
Journal nr.:  015290-2008 
 
Lovgrundlag: Planloven, vejloven, vandforsyningsloven, vandløbsloven, naturbe-

skyttelsesloven, miljøbeskyttelsesloven, miljømålsloven, jordforure-
ningsloven, museumsloven og anden relevant lovgivning og planlæg-
ning.  
 

Sagsfremstilling: Vejdirektoratet har nu afsluttet VVM-undersøgelsen for en ny fjordfor-
bindelse ved Frederikssund. VVM-redegørelsen er fremlagt i offentlig 
høring fra tirsdag den 6. april til fredag den 25. juni 2010. VVM-
redegørelsen, der omfatter 4 rapporter, 351 - sammenfattende rap-
port, 352 - landskabsmæssig vurdering og arkitektonisk koncept, 353 - 
miljøvurdering og 354 - arealanvendelsesanalyse,  er tidligere udsendt 
til Byrådets medlemmer på en CD-rom. 
  
I VVM-redegørelsen er der undersøgt 9 hovedforslag: 
  
Nordlige forslag 
Udbygning af J. F. Willumsensvej og Skovnæsvej samt: 
Ny fjordforbindelse med 4 sporet klapbro. J. F. Willumsensvej føres 
under Odinsvej/Kocksvej og Frederiksværkvej - Forslag 1a. 
Ny fjordforbindelse med 4 sporet klapbro. J. F. Willumsensvej ligger i 
niveau med Odinsvej/Kocksvej og Frederiksværkvej - Forslag 1b. 
Ny fjordforbindelse med 4 sporet svingbro. J. F. Willumsensvej føres 
under Odinsvej/Kocksvej og Frederiksværkvej - Forslag 1c. 
Udbygning af eksisterende Kronprins Frederiks Bro med ny 2-sporet 
klapbro. J. F. Willumsensvej føres under Odinsvej/Kocksvej og Frede-
riksværkvej - Forslag 2a. 
Udbygning af eksisterende Kronprins Frederiks Bro med ny 2-sporet 
klapbro. J. F. Willumsensvej ligger i niveau med Odinsvej/Kocksvej og 
Frederiksværkvej - Forslag 2b. 
  
Sydlige forslag. 
Ny motortrafikvej mellem Frederikssundsvej og Skibbyvej med 4 spo-
ret forbindelse over Roskilde Fjord som: 
Højbro mellem Marbæk og Tørslev Hage - Forslag S1. 
Kort tunnel mellem Marbæk og Tørslev Hage - Forslag S2. 
Lang tunnel mellem Marbæk og Tørslev Hage - Forslag S3. 
Boret  tunnel under Roskilde Fjord mellem Marbæk og Tørslev Hage - 
Forslag S4. 
  
På møde i Teknik-, Miljø- og Erhvervsudvalget den 31. maj 2010 kon-
staterede udvalget at de i VVM´en fremlagte linieføringer, på det fore-
liggende grundlag, alle er teknisk mulige at gennemføre med de rette 
stillede vilkår og kompenserende krav. Endvidere blev administratio-
nen bemyndiget til at udarbejde et teknisk høringssvar vedr. miljø- og 
naturmæssige forhold. 
  
På møde i Plan- og Udviklingsudvalget den 3. juni 2010 konstaterede 
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udvalget, at de i VVM´en fremlagte alternative linieføringer alle er i 
overensstemmelse med den gældende nationale og kommunale plan-
lægning. Endvidere blev administrationen bemyndiget til at udarbejde 
et teknisk høringssvar vedr. planlægningsmæssige forhold. 
  
Det er administrationens vurdering, at når alle forhold tages i betragt-
ning, herunder funktionalitet og anlægsudgift, så begrænser antallet af 
løsningsmuligheder sig reelt til følgende: 
  
Nordlig fjordforbindelse med niveaufri skæring mellem J. F. Willum-
sensvej og Odinsvej/Kocksvej samt Frederiksværkvej. 
Højbro mellem Marbæk og Tørslev Hage. 
Kort tunnel mellem Marbæk og Tørslev Hage. 
  
De øvrige nordlige forbindelser uden niveaufri skæring mellem J. F. 
Willumsensvej og Odinsvej/Kocksvej samt Frederiksværkvej vil ikke 
løse de væsentlige barrieremæssige problemer mellem den nordlige 
og den centrale del af Frederikssund by. 
  
De øvrige sydlige forslag er investeringsmæssigt meget tunge. 
  
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller 
at Økonomiudvalget med henblik på Byrådets endelige behandling: 

1. Drøfter hvilke synspunkter, der skal indarbejdes i Frederiks-
sund Kommunes høringssvar. 

2. Bemyndiger Borgmesteren til sammen med administrationen at 
udarbejde høringsbrev som forelægges på Byrådets møde til 
endelig godkendelse.  

 

Tidligere beslut-
ninger: 
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Beslutninger: Indstillingens punkt 1 drøftet.  

Indstillingens punkt 2 godkendt. 
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  
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Sag nr.  114   Frederikssund Hallerne, frigivelse af rådighedsbeløb 
 
Journal nr.:  013617-2009 
 
Lovgrundlag: Intet. 

 

Sagsfremstilling: Byrådet har i budget 2010 afsat et rådighedsbeløb på 863.000 kr. til 
renovering af Frederikssund-Hallerne. 
 
Renoveringen omfatter følgende arbejder: 
Genvinding på ventilationsanlæg 
CTS-anlæg 
Renovering af lofter i gangarealer 
Renovering af herre- og dametoilet 
  
Afdelingen for Kommunale Bygninger har projekteret renoveringerne 
og indhentet tilbud. 
 
Summen af billigste bud andrager 717.586 kr. 
Uforudseelige udgifter, 15% 107.637 kr. 
Byggetilladelse, forsikringer m.v. 10.000 kr. 
Administration, projektering og tilsyn, 28.000 kr. 
Samlet anlægsudgift, i alt excl. moms, 863.223 kr. 
 

Bevilling: Der søges meddelt anlægsbevilling på 863.000 kr. 
til renoveringsarbejderne i Frederikssund-Hallerne, finansieret af afsat 
rådighedsbeløb i 2010 på anlægsprojekt nr. 031063 Frederikssund-
Hallerne - færdiggørelse af renoveringsarbejder. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller, at Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalget, over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, 
1. at der meddeles anlægsbevilling af 863.000 kr. til renovering af Fre-
derikssund-Hallerne, finansieret af afsat rådighedsbeløb i 2010 på 
anlægsprojekt nr. 031063 Frederikssund-Hallerne - færdiggørelse af 
renoveringsarbejder. 
 

Tidligere beslut-
ninger: 

Beslutning i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, Tirsdag den 01. 
juni 2010 
Anbefales. 
 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  
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Sag nr.  115   Rammeaftale 2011 
 
Journal nr.:  002709-2010 
 
Lovgrundlag: Lov om Social Service. Lov nr. 573 af 24. juni 2005. Bekendtgørelse 

nr. 36 af 23. januar 2006 om Rammeaftale mv. på det sociale område. 
 

Sagsfremstilling: I følge Sociallovens § 6 skal Regionsrådet og kommunalbestyrelserne 
i Region Hovedstaden årligt indgå en rammeaftale om drift og udvik-
ling af sociale tilbud og institutioner i regionen. 
  
I henhold til rammeaftalen skal alle kommuner i Region Hovedstaden 
skal senest den 1. maj 2010 aflevere en redegørelse til Region Ho-
vedstaden. Redegørelsen sker i form af indberetning via en skabelon, 
og skal godkendes af kommunalbestyrelsen, men kan indsendes med 
forbehold for senere godkendelse. 
  
Denne sagsfremstilling omhandler udelukkende sociale tilbud  og spe-
cialundervisningstilbud på voksenområdet, idet børne- og ungeområ-
det behandles i Opvækst- og Uddannelsesudvalget.  
  
Med Rammeaftalen 2010 blev det vedtaget, at Rammeaftalen for 
2011 skal justeres, så den koncentrerer sig om tilbud til borgere med 
de mest komplekse og specielle behov. 
  
På det sociale område og specialundervisningsområdet omfatter 
rammeaftalen 2011 derfor udelukkende højt specialiserede tilbud 
og/eller tilbud som kræver et stort befolkningsgrundlag fra mange 
kommuner. Det drejer sig om tilbud, der drives af regionerne samt 
kommunalt drevne tilbud. 
  
Målet er, at de fremtidige rammeaftaler skal have fokus på - og være 
orienteret mod - at håndtere de regionsdækkende samt de lands- og 
landsdelsdækkende behov for specialiserede tilbud. 
  
Med hensyn til det udmeldte behov, jf. tekstredegørelsen, beskrives 
de fremtidige behov indenfor handicap og psykiatriområdet vedrøren-
de følgende ydelser: 

• Aktivitets og beskæftigelsestilbud  
• Botilbud  
• Misbrugsbehandling  
• Kvindekrisecentre og herberg  
• Specialundervisning for voksne  
• Landsdækkende social tilbud  
• Landsdækkende undervisningstilbud 

Vedrørende Frederikssund Kommunes plan for overtagelse af regio-
nale tilbud henvises til den tidligere vedtagne procesplan for overta-
gelse af de regionale tilbud på voksenområdet, hvor kommunen for 
tiden ikke har hjemtaget de socialpsykiatriske tilbud Klintegården samt 
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Skibbyhøj. 
 

Bevilling: Ingen  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller, at Social-, Ældre- 
og Sundhedsudvalget over for Økonomiudvalget og Byråd anbefaler 
at: 

1. Redegørelsen tages til efterretning.   
2. Redegørelsen fremsendes til orientering for Handicaprådet.  
3. Redegørelsen anbefales til Økonomiudvalgets og Byrådets 

godkendelse. 

 

Tidligere beslut-
ninger: 

Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 
05. maj 2010 
Anbefales. 
 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  

Bilag: Frederikssundtekstskabelon-Rammeaftale2011 
FrederikssundVentelistetil2010ffV1 
Kapacitetsoversigt for 2009 til rammeaftalen 
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Sag nr.  116   Legat oprettet i forbindelse med arv, skænket af Ebba K.A.Olsen 
 
Journal nr.:  009370-2009 
 
Lovgrundlag: Fondslovens § 11 stk. 2 

 

Sagsfremstilling: Forslag til vedtægt (fundats) for mejerist Chresten Marius Olsen og 
Hustrus mindelegat, blev godkendt på Byrådets møde den 24. februar 
2010.   
 
Civilstyrelsen bekræfter i skrivelse af 23. april 2010, at have modtaget 
vedtægten og meddelelse om, hvem der er udpeget til revisor.  
  
Samtidig anmoder Civilstyrelsen om en fortegnelse over fondens be-
styrelse, hvor navne og privatadresser er oplyst, jf. fondslovens § 11 
stk.2. 
  
Jævnfør vedtægtens § 6, skal legatet bestyres af Frederikssund By-
råd, men administreres af en af Byrådet nedsat bestyrelse, som består 
af 3 medlemmer valgt for Byrådets valgperiode og hvoraf mindst 2 
skal være medlemmer af Byrådet, mens det tredje medlem kan være 
en person, som er bekendt med sociale forhold (i lighed med Werde-
lins mindelegat).    
  
Da der ikke blev udpeget en bestyrelse i forbindelse med Byrådets 
konstituering, anmodes Social,- Ældre- og Sundhedsudvalget om at 
forslå 3 personer til bestyrelsen for Mejerist Chresten Marius Olsen og 
Hustrus mindelegat, for resten af byrådsperioden.  
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller, at Social-, Ældre- 
og Sundhedsudvalget, fremsender til Økonomiudvalget og Byrådet: 

1.  Et forslag på navne på 3 personer til bestyrelsen for resten af 
byrådsperioden.  
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Tidligere beslut-
ninger: 

Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 
02. juni 2010 
Udvalget anbefaler følgende navne til bestyrelsen: Tina Tving Stau-
ning, Lis Olsen, Peer Huniche 
 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  

Bilag: Fundats med underskrifter 
Svarskrivelse fra Civilstyrelsen af 23. april 2010 
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Sag nr.  117   Redegørelse for tilsynet med plejeboligerne 2009 
 
Journal nr.:  012357-2010 
 
Lovgrundlag: Lovgrundlaget for tilsynet med plejehjem/plejeboliger er indeholdt i 

Lov om Social service § 151, og Sundhedslovens § 219.  
 

Sagsfremstilling: På ældreområdet er der flere former for tilsyn med pleje-
hjem/plejeboliger. Embedslægeinstitutionen varetager uanmeldte til-
syn i henhold til § 151 i Sundhedsloven. Derudover skal kommunen 
selv foretage tilsyn med boligerne i forhold til øvrige ikke sundheds-
mæssige forhold. Dette sker i henhold til Servicelovens § 219. Der 
skal foretages såvel anmeldte som uanmeldte tilsyn. Kommunen har 
firmaet Revas til at udføre tilsynet efter Serviceloven.  
  
Samlet konklusion af tilsynet i relation til Sundhedslovens § 219: 
Embedslægeinstitutionen har aflagt 5 uanmeldte tilsyn på Frederiks-
sund Kommunes plejehjem/plejeboliger. Embedslægeinstitutionen har 
påpeget fejl og mangler, og der er iværksat administrative tiltag for at 
imødekomme disse. To institutioner har fulgt godt op på anbefalinger 
fra 2008, og to har fået skærpet opmærksomhed, fordi der ikke i til-
strækkelig grad er fulgt op på tilsynet i 2008. Embedslægen har note-
ret sig, at de hygiejniske forhold efterlever Sundhedsstyrelsens anbe-
falinger på alle fem institutioner. I forhold til Sundhedsstyrelsens tema 
for 2009, om registrering af fejl og mangler på medicinhåndtering, 
konkluderer embedslægen, at alle fem institutioner registrerer fejl og 
mangler med medicinhåndtering, og at der foregår en systematisk 
opfølgning på sagerne.   
  
Samlet konklusion af tilsynet i relation til Servicelovens § 151: 
Firmaet Revas vurderer, at der generelt leves op til lovgivningen og 
kommunens kvalitetsstandarder. Medarbejderne arbejder efter Frede-
rikssund Kommunes værdier og lokalt udarbejdet værdigrundlag. 
Medarbejderne yder kvalificeret hjælp, der tager hensyn til den enkelte 
beboers ønsker og behov, og hjælpen ydes i forståelse for det handi-
cap eller den sygdom, som ligger til grund for behovet for hjælp. Lede-
re og medarbejdere er engagerede og har forudsætninger for at løse 
opgaven. De fysiske rammer er generelt velegnede og af god stan-
dard. De steder, hvor rammerne er utidssvarende, er der iværksat 
initiativer, som forsøger at imødekomme tidens krav. Revas vurderer, 
at der er en god atmosfære og en god omgangstone, og samarbejdet 
med beboerne er respektfuldt. Revas har ligeledes noteret sig, at om-
organisationen med ændrede forhold på ledelsesfeltet, giver god mu-
lighed for synlig ledelse og en ensartet støtte og vejledning til medar-
bejderne. Revas skriver endvidere at alle, såvel medarbejdere som 
ledere, giver udtryk for at være tilfredse med den nye ledelsesstruktur. 
 

Bevilling: Ingen 
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Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger, da sagen ikke har øko-
nomiske konsekvenser. 
 

Indstilling: Direktøren for Vældfærd, Sundhed og Kultur indstiller, at Social-, Æl-
dre- og Sundhedsudvalget overfor Økonomiudvalget og Byrådet anbe-
faler at:  

1. Redegørelsen tages til efterretning.  
2. Redegørelsen fremsendes til høring i Ældrerådet.  
3. Redegørelsen anbefales til Økonomiudvalgets og Byrådets 

godkendelse.     

 

Tidligere beslut-
ninger: 

Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 
07. april 2010 
Anbefales.  
Sagen optages på Økonomiudvalget og Byrådets møde i maj måned.  

Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 
02. juni 2010 
Anbefalet. 
 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  

Bilag: Bilag 1 Information om indhold og omfang af tilsynet med plejeboliger-
ne 
Bilag 2 Samlet redegørelse for tilsynene 2009 
Bilag 3 Nordhøj 
Bilag 4 De Tre Ege 
Bilag 5 Østergården 
Bilag 6 Tolleruphøj 
Bilag 7 Solgården 
Bilag 8 Årsrapport Embedslægen 
Bilag 9 Årsrapport Revas 
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Sag nr.  118   Fastsættelse af antal medlemmer til Handicaprådet 
 
Journal nr.:  024384-2009 
 
Lovgrundlag: Lov om retssikkerhed og administration på det sociale område, § 37a 

og Retssikkerhedsbekendtgørelsen §§48-52 (Bek. nr. 709 af 3/7 
2009).  
 

Sagsfremstilling: Byrådet foretog i sit møde den 5. januar 2010 valg til Handicaprådet. 
  
Der er nu opstået en situation, hvor sammensætningen af udvalget 
ikke opfylder lovens bestemmelser, og der skal derfor foretages nyt 
valg af Handicapråd. 
  
Byrådet har ansvaret for valg af Handicapråd, og at det sammensæt-
tes således, at medlemmerne repræsenterer forskellige handicap-
grupper og forskellige interesseområder i kommunen, herunder både 
børn og voksne med handicap. 
  
Det er ligeledes Byrådet, der bestemmer antallet af medlemmer.  
  
Handicaprådet skal bestå af 3-7 medlemmer fra handicaporganisatio-
nerne og 3-7 medlemmer udpeget af Byrådet, og sammensættes så-
ledes, at handicaporganisationernes medlemmer udgør samme antal 
medlemmer som medlemmer udpeget af Byrådet.  
  
Det nuværende Handicapråd består af 10 medlemmer. 
  
Der udpeges en personlig stedfortræder for hvert medlem af rådet. 
  
Handicaprådet vælger selv sin formand og næstformand blandt med-
lemmerne i rådet. 
  
 

Bevilling: Ingen  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger, da sagen ikke har øko-
nomiske konsekvenser. 
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Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur anbefaler overfor Social-, 

Ældre- og Sundhedsudvalget, at man overfor Økonomiudvalget og 
Byråd indstiller at: 

1. Handicaprådet kommer til at bestå af 4 repræsentanter fra 
handicaporganisationerne og 4 repræsentanter udpeget af By-
rådet.  

2. Byrådet udpeger sine 4 medlemmer samt 4 stedfortrædere. 

 

Tidligere beslut-
ninger: 

Beslutning i Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget, Onsdag den 
02. juni 2010 
Udvalget fastholder, at der fortsat skal være 10 medlemmer i Handi-
caprådet, heraf 5 repræsentanter fra handicaporganisationerne og 5 
repræsentanter udpeget af Byrådet.  
 
Byrådet udpeger sine 5 repræsentanter samt stedfortrædere. 
 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  
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Sag nr.  119   Ny By - genstart af arbejdet med udvikling af området 
 
Journal nr.:  000411-2007 
 
Lovgrundlag: Planloven. 

 

Sagsfremstilling: Der er meget lidt ledig erhvervsjord tilbage ved Frederikssund. Ny By 
rummer imidlertid store muligheder for erhvervsudvikling - både for 
produktionserhverv i den nordlige del af Ny By og 
for kontorarbejdspladser i Ny Bys kommende bymidte. Det er muligt at 
tage arealerne i Ny By i anvendelse efter nærmere kommune- og lo-
kalplanlægning.  
  
Med Topsils ønske om at etablere sig i Ny Bys nordlige del er der et 
aktuelt behov for at sætte udviklingen af Erhvervsområde Ny By 
(kommuneplanramme E 2.2) i Ny Bys nordlige del igang.  
  
Igangsætning af udviklingen i Ny Bys nordlige del skal naturligvis ko-
ordineres med de overordnede økonomiske og planlægningsmæssige 
overvejelser vedrørende Ny By. 
  
Frederikssund Kommune har i 2009 gennemført væsentlige jordkøb i 
Ny By, såvel i den kommende centrale bydel som i det kommende 
nordlige erhvervsområde.  
  
Administrationen har via et revisions- og rådgivningsfirma fået foreta-
get beregninger over økonomien i udbygningen af nogle mulige første 
etaper af Ny By. 
  
Økonomiberegningerne viser, at når den investering, der allerede er 
foretaget i jord, medregnes, og der budgetteres med midler til drift af 
et selskab, der skal sikre projektets fremdrift, så er der en 
god business case i udviklingen af den centrale del af Ny By, hvor 
kommunen ved en konservativ beregning henter investeringen hjem 
igen over en årrække og kan forrente investeringen attraktivt.  
  
Likviditetsudfordringen er imidlertid - som man må forvente ved et så-
dant projekt - betragtelig. Administrationen forventer via en rådgiver at 
undersøge muligheder for at møde denne udfordring, herunder om det 
vil være muligt at inddrage en ekstern investor med lang horisont i 
udviklingen af den centrale del af Ny By - eksempelvis fonde med 
speciale i byudvikling eller pensionskasser. Undersøgelsen skal om-
fatte vurdering af, hvilken selskabsform et evt. samarbejde kan foregå 
i. 
  
Den indledende dialog Frederikssund Kommune, Frederiks-
sund Erhverv og rådgiveren har haft med forskellige aktører i marke-
det, viser at der er behov for snarest at tage stilling til evt. involvering 
af eksterne samarbejdspartnere, selskskabsform mv., dels fordi så-
danne samarbejdspartnere naturligt vil ønske at indtræde tidligt i pro-
cessen, dels fordi det er ønskeligt, at samarbejdspartnere bidrager til 
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projektet med viden og visioner, og mulighederne herfor er bedst i 
projektets indledende faser. 
  
Likviditetsudfordringen og muligheden for at forrente en investering er 
noget mindre ved udvikling af det nordlige erhvervsområde. Det er 
således i mindre grad nødvendigt med en finansiel partner ved udvik-
lingen af dette område og også mindre attraktivt for en evt. investor. I 
lyset af dette og i lyset af behovet for erhvervsjord ved Frederikssund 
og det aktuelle ønske fra Topsil om lokalisering i det nordlige er-
hvervsområde i Ny By foreslår administrationen, at udviklingen 
af området sættes igang i kommunalt regi uden at afvente inddragelse 
af en evt. finansiel partner. 
  
I forbindelse med etableringen af Topsil er det nødvendigt at udarbej-
de et kommuneplantillæg (evt. med VVM) og en lokalplan. 
  
Frederikssund Kommune modtog d. 30. juni 2006 4 forslag til hel-
hedsplaner for Ny By, som skal danne grundlag for udarbejdelsen 
af én samlet helhedsplan. Helhedsplanen er tænkt som en vision for 
Ny By - en ikke-bindende beskrivelse af nogle overordnede principper, 
som successivt skal indarbejdes i den detaljerede kommune- og lo-
kalplanlægning for byen. Sammenlægningsudvalget for Frederiks-
sund, Jægerspris, Skibby og Slangerup Kommuner beslutte-
de umiddelbart inden modtagelsen af helhedsplanforslagene i juni 
2006 at sætte arbejdet med Ny By på stand-by, idet det på daværen-
de tidspunkt ikke var økonomisk realistisk at igangsætte udbygningen 
af Ny By indenfor en kort horisont.  
  
Med Topsils ønske om at etablere sig i Ny Bys nordlige område og 
kommunens opkøb af jord i området i 2009 er forudsætningerne ænd-
ret betydeligt.  
  
Hensyn til en ekstern investors mulighed for at bidrage til helhedsplan-
lægningen med viden og visioner taler for, at der fortsat holdes mange 
muligheder åbne i helhedsplanlægningen, men af hensyn til sikringen 
af de planlægningsmæssige sammenhænge mellem Frederikssund 
By, det nordlige erhvervsområde og Ny Bys centrale dele anbefales 
det, at administrationen sideløbende med udarbejdelsen af Kommu-
neplantillæg og lokalplan til Topsil udarbejder et forslag til principper 
for, hvordan det nordlige erhvervsområde på langt sigt kobles sam-
men med henholdsvis Frederikssund By og Ny By mht. vejstruktur, 
stistruktur, grønne områder mv. Arbejdet med helhedsplanlægningen 
tages således op igen, men i begrænset omfang og med særligt fokus 
på erhvervsområdet. 
  
Frederikssund Erhverv arbejder via projektet Copenhagen Cleantech 
Cluster på at tiltrække Clean-tech-virksomheder til erhvervsområdet i 
den nordlige del af Ny By. Topsil fremstiller silicium - som er en halv-
leder - i en meget ren form, som bl.a. kan anvendes til løsninger på 
stærkstrømsmarkedet og i elektronik. Topsil er en virksomhed som 
passer godt ind i ønsket om at etablere en clean-tech-klynge i Ny Bys 
nordlige erhvervsområde.  
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Administrationen forventer umiddelbart at arbejde videre med: 

1. Færdiggørelse af økonomiberegningerne (konsulentarbejde).  
2. Undersøgelse af muligheder for at samarbejde med en ekstern 

investor (konsulentarbejde).  
3. Forberedelse af plangrundlag for etablering af Topsil i den 

nordlige del af Ny By. Så snart der foreligger et projekt (og evt. 
anmeldelse jf. VVM-reglerne) fra Topsil kan arbejdet 
med kommune- og lokalplanlægning målrettes.  

4. Forberedelse af byggemodning af det nordlige erhvervsområde 
i Ny By (herunder evt. konsulentarbejder).  

5. Ansættelse af en planlægger/projektleder til sikring af fremdrift 
i projektet.  

Den gældende anlægsbevilling til erhvervsområdet i Ny By (konto 
003023) har et restbeløb på ca. 22.969 kr. og kan ikke dække de nød-
vendige arbejder. Den gældende anlægsbevilling til boligområder i Ny 
By konto 002018 har et restbeløb på 888.850 kr. Administrationen 
foreslår, at der meddeles anlægsbevilling på 888.850 kr. til det videre 
arbejde med helhedsplanlægning, kommune- og lokalplanlægning, 
projektering og andre forberedelser af Ny Bys nordlige erhvervsområ-
de mv. finansieret af afsat rådighedsbeløb i Budget 2010 på anlægs-
projekt nr. 002018 Projektering Ny By - boligdel. Administrationen ar-
bejder med at opgøre skøn for udgifterne til den videre planlægning 
og byggemodning i Ny Bys nordlige erhvervsområde med henblik på 
indarbejdelse i budget 2011. 
 

Bevilling: Der søges meddelt anlægsbevilling på 888.850 kr. til det videre arbej-
de med helhedsplanlægning, kommune- og lokalplanlægning, projek-
tering og andre forberedelser af Ny Bys nordlige erhvervsområde 
mv. finansieret af afsat rådighedsbeløb i Budget 2010 på anlægspro-
jekt nr. 002018 Projektering Ny By - boligdel. Skøn for udgifterne til 
videre planlægning og byggemodning i Ny Bys nordlige erhvervsom-
råde forelægges i forbindelse med forberedelsen af budget 2011. 
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Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller, at Plan- og 
Udviklingsudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd, at:  

1. administrationen sideløbende udarbejder Kommuneplantillæg 
og lokalplan til Topsil samt forslag til principper for, hvordan det 
nordlige erhvervsområde på langt sigt kobles sammen med 
henholdsvis Frederikssund By og Ny By mht. vejstruktur, 
stistruktur, grønne områder mv.   

2. der meddeles anlægsbevilling på 888.850 kr. til det videre ar-
bejde med helhedsplanlægning, kommune- og lokalplanlæg-
ning, projektering og andre forberedelser af Ny Bys nordlige 
erhvervsområde mv. finansieret af afsat rådighedsbeløb i Bud-
get 2010 på anlægsprojekt nr. 002018 Projektering Ny By - bo-
ligdel. 

 

Tidligere beslut-
ninger: 

Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Torsdag den 03. juni 
2010 
Anbefales. 
 
Kirsten Weiland (A) var fraværende. 
 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  
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Sag nr.  120   Forslag til tillæg nr. 003 til kommuneplanen for et institutionsområde 

v. Hauge Møllevej 
 
Journal nr.:  017393-2010 
 
Lovgrundlag: Planloven. 

 

Sagsfremstilling: Frederikssund Kommune ønsker i forbindelse med et salg af parcel 
ved Hauge Møllevej i Slangerup at revidere anvendelsesbestemmel-
serne for området. Området er i kommuneplan 2009 - 2021 udlagt til 
boligformål, åben - lav og tæt - lav med bebyggelsesprocenter på hen-
holdsvis 30 % og 40 %. Tilladt bygningshøjde er fastsat til 8,5 meter. 
 
Anvendelsesbestemmelserne revideres således, at de er i overens-
stemmelse med gældende lokalplan 63, der udlægger området til dag-
institution. Herudover ønsker man, at området også kan anvendes til 
døgninstitution. På den baggrund er udarbejdelsen af kommuneplantil-
læg nr. 003 for et institutionsområde ved Hauge Møllevej i Slangerup 
igangsat. 
 
Kommuneplantillægget fastholder de eksisterende rammebestemmel-
ser for så vidt angår bebyggelsesprocenter og bygningshøjde, men 
definerer anvendelsen til daginstitution og døgninstitution. 
 
Der udarbejdes lokalplanforslag og spildevandstillæg parallelt med 
nærværende kommuneplantillæg. 
 
Der er foretaget en smv-screening af kommuneplantillægget (identisk 
med bilag 2 i sag om lokalplan for området). På baggrund af screenin-
gen er det vurderet, at det ikke er nødvendigt at udarbejde en egentlig 
miljøvurdering af planen, idet lokalplanforslaget omfatter et mindre 
område på lokalt plan, hvor det vurderes, at de miljøaspekter, som 
loven omhandler, ikke vil blive påvirket væsentligt af planen. 
 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Indtægter fra salg af den pågældende parcel ved Hauge Møllevej er 
ikke budgetlagt. 
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Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller, at Plan- og 

Udviklingsudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalg og Byråd at: 

1. Forlag til kommuneplantillæg nr. 003 for et institutionsområde 
ved Hauge Møllevej i Slangerup fremlægges i offentlig høring i 
8 uger i henhold til gældende lovgivning. 

2. Det besluttes, at der på baggrund af foretaget smv-screening 
ikke skal udarbejdes en egentlig milljøvurdering af kommune-
plantillægget. 

 

Tidligere beslut-
ninger: 

Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Onsdag den 16. juni 
2010 
Anbefales. 
 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  

Bilag: forslag  til kommuneplantillæg nr. 003 
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Sag nr.  121   Forslag til lokalplan nr. 039 for institutionsområde ved Haugemølle-

vej 
 
Journal nr.:  014240-2010 
 
Lovgrundlag: Planloven.  

 

Sagsfremstilling: Frederikssund Kommune ønsker i forbindelse med et salg af en parcel 
ved Hauge Møllevej at præcisere anvendelsesbestemmelserne for 
området. Området har hidtil været omfattet af lokalplan nr. 63. I denne 
lokalplan udlægges området til institutionsformål. Lokalplanens rede-
gørelse er imidlertid ikke præcis i sin definition af hvilke typer instituti-
oner, der kan placeres i området. På den baggrund er udarbejdelsen 
af lokalplan nr. 039 for et institutionsområde ved Hauge Møllevej i 
Slangerup igangsat. 
 
Lokalplanforslag nr. 039 (bilag 1) skal angive bestemmelser for etable-
ring af et område, hvor der kan opføres dag- eller døgninstitution. Byg-
geriet skal opføres i et formsprog og skala, der er foreneligt med de 
eksisterende omliggende byggerier samt de rekreative arealer i områ-
det. Bebyggelsesprocenten fastsættes til 25 %. 
 
Der er i forbindelse med lokalplanarbejdet foretaget en paddetælling i 
og omkring lokalplanområdet. Der er ikke registreret bilag 4-arter i 
området, men det er sandsynligt, at den spidssnuede frø passerer 
gennem området. På den baggrund er der friholdt arealer for padde-
passage i den nordlige og sydlige del af lokaplanområdet. 
 
Der har ligeledes været foretaget en række støjberegninger for områ-
det, idet det er støjbelastet af den tætliggende speedwaybane. Bereg-
ninger foretaget af akkrediteret akustiker efterviser, at man vil kunne 
opnå værdier under tilladt maskimalgrænse på de primære udendørs-
opholdsarealer, under forudsætning af at der opsættes en støjskærm i 
det kommende byggeris længde mod vest. Støjskærmen gives en 
højde på 2 meter og udføres som "en grøn skærm" - det vil sige en 
skærm med beplantning. 
 
Der udarbejdes kommuneplantillæg og spildevandstillæg parallelt med 
nærværende lokalplanforslag. 
 
Der er foretaget en smv-screening af lokalplanforslaget (bilag 2). På 
baggrund af screeningen er det vurderet, at det ikke er nødvendigt at 
udarbejde en egentlig miljøvurdering af planen, idet lokalplanforslaget 
omfatter et mindre område på lokalt plan, hvor det vurderes, at de 
miljøaspekter, som loven omhandler, ikke vil blive påvirket væsentligt 
af planen. 
 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 

Indtægter fra salg af den pågældende parcel ved Hauge Møllevej er 

 Side 55 af 62 



bemærkninger: ikke budgetlagt. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller, at Plan- og 
Udviklingsudvalget anbefaler overfor Økonomiudvalget og Byrådet at: 

1. Forslag til lokalplan nr. 039 for et institutionsområde ved Hau-
ge Møllevej i Slangerup fremlægges i offentlig høring i 8 uger i 
henhold til gældende lovgivning. 

2. Det besluttes, at der på baggrund af foretaget smv-
screening ikke skal udarbejdes en egentlig miljøvurdering af 
lokalplanforslaget. 

 

Tidligere beslut-
ninger: 

Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Onsdag den 16. juni 
2010 
Anbefales. 
 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  

Bilag: Bilag 1/forslag til lokalplan nr. 039 
Bilag 2/SMV-screenig 
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Sag nr.  122   Godkendelse af Resultatrevision 2009 for Jobcenter Frederikssund 
 
Journal nr.:  012590-2010 
 
Lovgrundlag: Lov om ansvaret for og styringen af den aktive beskæftigelsesindsats 

§ 24. 
Bekendtgørelse om ansvaret for og styringen af den aktive beskæfti-
gelsesindsats, BEK nr 735 af 03/07/2009, kapitel 3. 

 

Sagsfremstilling: I henhold til ovenstående bestemmelser skal Jobcentret årligt udar-
bejde en resultatrevision, som viser resultater og effekter af beskæfti-
gelsesindsatsen i Jobcentret og sammenligner disse med indsatsen i 
jobcentre med tilnærmelsesvist sammenlignelige rammevilkår. 
  
Resultatrevisionen er drøftet med Beskæftigelsesregionen og med det 
Lokale Beskæftigelsesråd. Beskæftigelsesregionen har i brev dateret 
27. april 2010 afgivet deres bemærkninger og Det Lokale Beskæfti-
gelsesråd har udarbejdet et høringssvar på sit møde den 17. maj 
2010. Såvel bemærkninger som høringssvar er med som bilag i sa-
gen. 
  
Resultatrevisionen viser, at der helt overordnet er opnået gode resul-
tater af beskæftigelsesindsatsen i år 2009. Dette kommer primært til 
udtryk, når der ses på det samlede antal af fuldtidspersoner på forsør-
gelse. Antallet er ganske vist steget med 12 % i forhold til året før, 
men gennemsnittet i de sammenlignelige jobcentre er steget med 14 
%. Den mindre stigning svarer til, at der er 219 færre årspersoner på 
offentlig forsørgelse i Frederikssund, end hvis forholdene svarede til 
gennemsnittet i de sammenlignelige jobcentre. Mindreforbruget udgør 
21,6 mio. kr. 
  
Som tillæg til resultatrevisionen er der udarbejdet en oversigt over 
udgiftsniveauet på områderne sammenlignet med gennemsnitsni-
veauet dels i de sammenlignelige jobcentre, dels i de nabokommuner, 
som ikke indgår i sammenligningsgrundlaget. Områder, hvor udgifts-
niveauet i Frederikssund ligger lavere end gennemsnittet, benævnes 
"realiseret besparelse" mens områder, hvor udgiftsniveauet ligger over 
gennemsnittet, benævnes "besparelsespotentiale". Denne sammen-
ligning viser, at udgiftsniveauet på det samlede område som nævnt 
ligger ca. 21 mio. kr. bedre end hvad der kunne forventes ud fra gen-
nemsnittet i sammenligningsgruppen. Opgørelsen viser endvidere, at 
potentialet for økonomisk forbedring er størst på sygedagpengeområ-
det, hvorfor området vil have stor bevågenhed. Samtidig er der behov 
for massivt fokus på den stigende ledighed, som i stor udstrækning 
rammer de ufaglærte og i særlig grad de unge. 
 

Bevilling: Ingen.  
 

 Side 57 af 62 



Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller at Beskæf-
tigelsesudvalget anbefaler Økonomiudvalget og Byrådet, at: 

1. godkende Resultatrevisionen for 2009. 

 

Tidligere beslut-
ninger: 

Beslutning i Beskæftigelsesudvalget, Tirsdag den 01. juni 2010 
Anbefales. 
 
Susan Stauersbøl var fraværende. 
 

Beslutninger: Anbefales.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  

Bilag: Beskæftigelses- øk og Byråd version, Resultat Revisionen 2009, Job-
center Frederikssund, 20. april 2010 
Regionens endelige bemærkninger RR 2009 
LBR, Høringssvar om resultatrevision 2009 
Oversigt vedr. besparelsespotentialet i diverse kommuner i år 2009 
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Sag nr.  123   Meddelelser 
 
Journal nr.:  000756-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere beslut-
ninger: 

 

Beslutninger: Orienteret om status vedrørende: 
Kørselsområdet. 
Afklaring af KMD udbudssagen.  
 
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  
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Sag nr.  127   Forslag til Kommuneplantillæg 001 og lokalplan 034  - Lokalcenter 

på Holmensvej i Frederikssund 
 
Journal nr.:  028953-2009 
 
Lovgrundlag: Planloven. 

 

Sagsfremstilling: Byrådet vedtog den 24. marts 2010 at fremlægge et forslag til lokal-
plan 039 for et et lokalcenter på Holmensvej i offentlig høring. Lokal-
planforslaget har nu været offentliggjort i perioden 13. april til den 9. 
juni 2010. 
 
Under offentlighedsperioden er administrationen blevet opmærksom 
på, at der forud for udarbejdelse af forslag til kommuneplantil-
læg formentligt burde have været afholdt forudgående offentlighed 
jævnfør Planlovens § 23c.  
 
Plan- og Udviklingsafdelingen har undersøgt tidligere ankesager ved-
rørende sager, hvor forudgående offentlighed er udeladt og hvor 
kommunens vedtagelse af kommuneplantillæg og lokalplanforslag 
efterfølgende er blevet erklæret ugyldige. 
 
For at sikre opfyldelsen af Planlovens intention om en indledende bred 
dialog om de påtænkte ændringer i kommuneplanen via indkaldelse af 
idéer og forslag og for ikke at risikere, at planlægningen efterfølgende 
erklæres for ugyldig vedtaget på grund af manglende forudgående 
offentlighed, indstilles det, at planarbejdet "startes forfra" med, at By-
rådet indkalder idéer og forslag med henblik på planlægningsarbejdet. 
Der vedlægges dagsordenen forslag til indkaldelse af idéer og for-
slag.            
  
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
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Indstilling: Direktøren for Arbejdsmarked, Erhverv og Teknik indstiller overfor 

Plan- og Udviklingsudvalget at anbefale overfor Økonomiudvalg og 
Byråd at: 

1. planarbejdet vedrørende lokalcenteret på Holmensvej startes 
forfra med indkaldelse af idéer og forslag i henhold til Planlo-
vens bestemmelser om forudgående høring.  

 

Tidligere beslut-
ninger: 

Beslutning i Plan- og Udviklingsudvalget, Onsdag den 16. juni 
2010 
Anbefales. 
 

Beslutninger: Økonomiudvalget besluttede at anmode om supplerende juridisk vur-
dering med henblik på behandling på ekstraordinære møder i Plan- og 
Udviklingsudvalget og Økonomiudvalget inden Byrådets møde den 22. 
juni 2010.  
 
Tina Tving Stauning (A) deltog ikke i punktets behandling.  
Pia Adelsteen (O) var fraværende.  

Bilag: Indkaldelse af idéer og forslag til anvendelse af del af erhvervsområde 
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Møde i Økonomiudvalget Onsdag den 16. juni 2010. Mødet sluttede kl. 19.00 
 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Poul Henrik Hedeboe 
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Kim Rockhill 
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John Schmidt Andersen 
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Tina Tving Stauning 
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Ole Find Jensen 
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Morten Skovgaard 
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Pia Adelsteen Andersen 
 


